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 חזו חזו בני חביבי 
 בשמחת התורהדעסקין  

קודשא בריך הוא אומר לפמליא דיליה חזו בני חביבי דמשכחין 

 דיליהבצערא דילהון ועסקין בחדוותא 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 ישיבץ 

 
 

 רבותינו הקדושים זיע"א 

 תש"פה' פרשת נשא -חג השבועות 75מס'  גיליון
\ 

 טיש 'בואי כלה'      יציאת השבת ר"ת        כניסת השבת

 

 הפטרה: 

 

 מצפצפים על השכל   -נעשה ונשמע  

חייל הנאמן למלך, איננו יכול לומר למפקדו: 

"הפקודה שלך נחמדה מאד, אבל שכנע אותי, 

הסבר לי מדוע עלי לקיימה, אחר כך אבצעה".  

מסיים את תפקידו בסילוק מן חייל שכזה 

הצבא במקרה הטוב, או בכלא במקרה הפחות 

טוב. זה לא חייל, וצבא עם חיילים שכאלה 

 איננו צבא.

בכל מקום שכתוב המושג "נעשה" או "עשייה" 

מרמז על אמונה. אמונה פרושה מהלך ועשייה 

שאין השכל שותף עימה. גם אם השכל  

הביקורתי מתנגד, עושים, לא מאפשרים לשכל 

 ולגוף האיטי והעכור לעצור את העשייה.

הגוף רוצה תענוגות, הנאות, שלווה ונעימות. 

 עם ישראל למרות הגופות העכורים השיב: "כל 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 ישיבת חברים של פרחי הצאן ביחד עם האורח 

 א דבי נשיאה הרב שלמה זלמן טורנהיים שליט"א חתנ

 

 

 -אשר דיבר ה' נעשה". כמו חיילים ממושמעים 

"נעשה ונשמע", מוכנים לקבל על עצמנו את 

העבודה כשור לעול וכחמור למשא, גם אם  

השכל הקר והמנוכר מנסה לטשטש והגוף 

העבודה כשור לעול וכחמור למשא, גם אם  

השכל הקר והמנוכר מנסה לטשטש והגוף 

 לעכב. אנחנו קופצים לאש!!! בפקודה!מנסה 

לכן הגדירונו חז"ל "עמא פזיזא, שהקדימו 

נעשה לנשמע". "פזיזא" פירושו שעשו מעל 

 להגיון, ולא חיכו להסברים.

ומניין שואבים תעצומות נפש ללכת נגד עיכובי 

השכל והגוף? מן האחדות, מן הביחד. "ויענו כל  

ר" רש"י: העם יחדיו". ועוד: "ויחן ישראל נגד הה

 "כאיש אחד בלב אחד". 

 -כאשר לכל היהודים ישנו רצון אחד משותף 

להתקשר ולדבוק בקב"ה, והגם שהוא תובע 

מעימנו תביעות גדולות ועצומות: "ואתם תהיו 

לי ממלכת כהנים וגוי קדוש", האחדות בלבבות 

וברצונות משפיעה עוצמות אדירות לעבדו 

 "כאיש אחד בלב אחד". 

ד מעט, נתענג מתחושת וכשזה יקרה, עו

 אחדות אדירה, שכה חסרה במקומותינו.

 

 

 בית המדרש הגדול דחסידי אשלג
 _________________________________________________________________________________________________ 

 

 לפני ה' תטהרו
בשם רבים מאנשי שלומינו שיחי'  

המקפידים לטבול מדי יום ביומו במקווה 
נאלצו לכתת  טהרה, ובחודשים האחרונים  

נו  י יתרגליהם למעיינות הסמוכות לקרי 
 המעטירה הננו להודות מעומקא דליבא  

 שליט"א דוד אלימלךלהרה"ח 

 שבזכותו ובעמלו הרב 
  שערי המקוה טהרה' ' נפתחו 

 הקריהלרווחת תושבי 
 

 בית המדרש הגדול דחסידי אשלג
 _________________________________________________________________________________________________ 

 

 ובאו כולם בברית יחד

 בשם כל קהל עדתינו המעטירה  
הננו מקדמים בברכה את כלל אנשי  

 שלומינו שיחי' אשר באו לחסות  

   בצילא דמהימנותא
 אצל כ"ק מרן אדמו"ר שליט"א

 לקראת חג מתן תורתינו הבעל"ט

אחר חודשים רבים אשר נמנעו רבים טובים 
 מלבוא בשערי הקודש 

 
הקדושה יהי רצון שנזכה לקבל את התורה 

 מתוך בריאות הגוף ונהורא מעליא.
 

 גילון מוקטן  

 עקב קוצר הזמן 



 המאור שבתורה
 מאמר שבועי ע"פ תורת רבותינו הקדושים 

 הידעת שהחושך הוא כלי לקבלת תורה?

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

כה תברכו   "וידבר ה' אל משה לאמר: דבר אל אהרן ואל בניו לאמר

את בני ישראל אמור להם. יברכך ה' וישמרך, יאר ה' פניו אליך 

   כ"ו(.-)במדבר ו', כ"בויחונך, ישא ה' פניו אליך וישם לך שלום" 

מובא במדרש רבה על הפרשה: כתוב אחד אומר "ישא ה' פניו 

פנים". כיצד נתקיימו שני  אליך". וכתוב אחד אומר "אשר לא ישא

כתובים הללו?. מצד אחד משמע שהקב"ה לא נושא פניו. מצד שני 

 "ישא ה' פניו אליך".

"ישא ה' פניו אליך". וכשאין  -אלא כשישראל עושין רצון המקום

 עושין רצון המקום, "אשר לא ישא פנים".

זאת אומרת ששני הפסוקים הללו אינם סותרים, אלא הדבר תלוי 

 של ישראל: כאשר ישראל עושים רצון המקום, אזי ה' נושאבמצבם  

פניו אליהם, וכשאין עושים רצון 

המקום, אזי הקב"ה לא נושא 

 "אשר לא ישא פנים".  -פניו 

ויל"ה: כאשר ישראל עושים רצונו 

של מקום, מהי מטרת נשיאת 

פניו של השי"ת אליהם? ומכאן 

נפליג על סיפון ספינת המחקר 

שני פירושים. שלנו לעברם של 

האחד מוכר, השני הינו חידוש 

 מלבב, ואולי נתחיל ממנו.

בקשת עזרה  –הפירוש הראשון 

 מהקב"ה לטהר, או לטמא. ננסה  

שיהיה טמון בקרבו רצונו של מקום,  להסביר. כאשר יהודי מבקש

מסביר המדרש אזי "ישא ה' פניו אליך". ומה הוא רצונו של מקום?  

להאיר פנים לזולת ולרומם אותו באהבת להשפיע טוב וחסד לזולת, 

חינם. יפה, אם זו שאיפתך הפנימית "יאר ה' פניו אליך", אתה מקבל 

ברצונו של מקום נכנס בלבבך אור מפכה,  –במתנה נטיעה ברוכה 

 ומתחיל לפעום ולרגוש ולהוביל אותך לעשייה הטהורה הזו. 

אותו".  ומכאן לזרקור מעניין על מימרת חז"ל: "הבא לטהר מסייעין

 שים לב, כאשר הקב"ה מאבחן בפנימיות היהודי רצון להתנקות מן 

 

 

הזוהמה של האהבה העצמית הפחותה, אזי מסייעין לו מן שמיא, 

-כך למהר, ואחר-מקדמים אותו, דוחפים אותו. עוזרים לו ללכת, אחר

 כך לרוץ ולפעול לטהרתו הפנימית והחיצונית.

לעצמו, לעסוק באהבת עצמו  אך אם חלילה היהודי שואף לקבל 

ותענוגותיו, אזי "אשר לא ישא פנים", הקב"ה לא עוזר לכאלה 

שמחשיבים את עצמם, לא דוחפים מן שמיא רצון שפל זה, על מנת 

 שיחשיך את חייהם.  

ומכאן לביאור בהיר של דברי חז"ל "הבא ליטמא פותחין לו", לא  

א, לא תרצה, מסייעין, לא דוחפים, רק פותחים לו דלת. תרצה תטמ

 ישנה דרך אחרת.

 ובאותה נשימה "בדרך שאדם רוצה לילך מוליכין אותו", כלומר  

מעמידים לפניו שתי 

דרכים, אם תבחר בדרך  

של הענקה לזולת, של 

השפעה טובה, נעזור 

ונדחוף אותך, אם חלילה 

תבחר בדרך של טומאה,  

לא דוחפים ולא מסייעים 

מן שמיא. זו החלטה  

 שלך בלבד.

ש השני פשוט  והפירו

 הוא, אך חשוב ביותר.

אתה נושא פנים 

 לזולתך? ה' נושא פנים  

אליך, ומוסיף לך השפעה נעלה, של רחמים וחסד ושמחה. ואם  

חלילה ההיפך, אתה מחמיץ פניך לזולת אזי "אשר לא ישא פנים", 

אותה הנהגה מושפעת גם אליך. כנ"ל לגבי עם ישראל כולו, כהנהגה  

 לאומית. 

 זוכים להארת פנים, וחלילה ההיפך. –מאירים פנים 

וחיל לשאוף להיטיב, בבחינת  ונהירים הדברים, אך מוסיף בנו כוח 

 השתוות לבוראנו. מה הוא רחום. מה הוא חנון. והלוואי עלינו.

 
 המשך למען תספר

התורה מתוקה אפילו בגשמיות. היום אני  "אחרי שמתרגלים לסגנון ולשפה,

עובד בטכנאי רנטגן, ומנצל כל הזדמנות כדי ללמוד תורה. לפעמים אנשים 

מפריעים לי וצריכים לעשות צילום… אבל כשאין אף אחד אני לא משתעמם 

אף פעם. אני לא צריך ווטסאפ כדי למלא את הזמן שלי. התורה מסקרנת 

ותי, אני תמיד במתח לדעת את ההמשך של הסוגיה בגמרא, או את א

הסיפור התנ"כי שאני באמצע ללמוד. יש עניין, יש מוסר השכל, יש הרבה 

 מאוד חכמה בתוך כל היופי הזה של התורה. זה מדהים!"

שנים מאז עשית את הצעד הדרמטי הזה,  23עברו 

והפכת ליהודי כשר. אף אחד לא שמע עליך הרבה 

מאוד שנים, ופתאום בתקופה האחרונה החלטת 

לצאת עם הסיפור שלך לאוויר העולם. כתבת ספר,  

הקלטת את הסיפור שלך בדיסק, ואפילו הקלטת 

שיר 'ואפילו בהסתרה' בשפה היפנית. מה קרה 

 פתאום שהחלטת לפרסם את הסיפור שלך ברבים?

לא היה לי רצון  "האמת שגם אני הופתעתי מעצמי.

רסם או לכתוב את הסיפור שלי בצורה כלשהו להתפ

 מסודרת. אבל יש לי הרגשה כזאת שהקדוש ברוך הוא 

מקרב את הגאולה במהירות. הניסים הגלויים שקרו לעם ישראל במלחמות, 

עצם הקיום שלנו כאן ככבשה בין שבעים זאבים, העובדה שהעולם כולו 

ק שלי גועש ורועש. זה גרם לי לחשוב שאני צריך גם לתרום את החל

לקירוב הגאולה. אני מספר את הסיפור, אנשים מתחזקים מזה. אנשים 

לוקחים מזה מוסר השכל, מפיקים תועלת מהסיפור שלי. אז אני עושה את 

לקירוב הגאולה. אני מספר את הסיפור, אנשים מתחזקים מזה. אנשים 

לוקחים מזה מוסר השכל, מפיקים תועלת מהסיפור שלי. אז אני עושה את 

" החלק שלי מפרסם ומרצה כדי לחזק את הציבור ולקרב את  זה עוד ועוד,

לקירוב הגאולה. אני מספר את הסיפור, אנשים מתחזקים מזה. אנשים 

ה מוסר השכל, מפיקים תועלת מהסיפור שלי. אז אני עושה את לוקחים מז

 מפרסם ומרצה כדי לחזק את הציבור ולקרב את הגאולה". זה עוד ועוד,

לסיום, יש לך מסר שהיית רוצה 

 להעביר לקוראים?

"אני אומר דבר אחד. תפתחו את 

העיניים. תראו את החסד הגדול שעושה 

אתנו הקדוש ברוך הוא. את הניסים 

הגדולים. תאמינו שהכל לטובה. כתוב 

בספרים הקדושים שאדם שרגיל לומר 

שכל מה שה' עושה הכל לטובה, ומאמין 

במה שהוא אומר, זוכה שבאמת כל מה 

והוא  שקורה לו זה רק דברים טובים,

מרגיש את הטוב בכל דבר שקורה 

 אתו".

 

 



 
 

 

 

 

 

 

  

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

 

 

 

  

 

 

 

  

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 שיחה מיוחדת
 פורדגרמי לנ'עם ג

 מתלמידי רבנו בעל 'הברכת שלום' זיע"א

 חלק ראשון
 

 

 

 

 

לפני תחילת הדברים, רציתי להעיר שהדברים לא הועברו את הגהתו של   

 בשבוע הבאנביא חלק ראשון מהדברים, ואיש שיחנו, מפני קוצר הזמן, 

 . נפרסם שוב את הדברים מוגהים

נות מבעקבות האונפתח עם דברים שנכתבו עליו בשיחות שנערכו עמו 

 הנדירה בה מתמחה.

ג'רמי לנגפורד עבר מאנגליה , יהאנגלבון שלונדוג'רמי לנגפורד נולד ב

התחיל להתעניין ולשחק  15. בגיל 13יה בן כשה אוסטרליהשב מלבורןל

עם זכוכית. תחילה הוא המיס בקבוקי זכוכית בתנורי קרמיקה ישנים 

ומחומרי הגלם המותך הכין את עבודות הוויטראז' הראשונות שלו. בגיל 

חזר לאנגליה ללמוד בבית הספר לקולנוע בלונדון, ושם פגש אמן  18

 .לשימוש בזכוכית זכוכית אשר לימד אותו טכניקות שונות

פתח לנגפורד סטודיו בלונדון, ובמקביל שהה גם בישראל.   70-בשנות ה

בתקופה זהו התנסה בעבודה בזכוכית רבודה )שכבות זכוכית( ליצירת 

פסלים אמנותיים. כיום הוא רב אמן בתחום הפיסול בזכוכית וויטרז'ם 

 .ויצירותיו מוצבות במקומות רבים בעולם

לאחרונה בפרויקטים במקומות שונים בארצות הברית. בין לנגפורד עסק 

עבודות  .פלורידהוב לוס אנג'לסב ,ניו יורקהיתר מוצגות עבודות שלו ב

עבודה  .ארצות הברית מגוונות שלו מוצבות בבתי כנסת רבים ברחבי

ובה נעשה שימוש  השואה נוספת שלו, הכוללת אנדרטה להנצחת זיכרון

בוורלי בשלושים טכניקות שונות לעבודה בזכוכית, תוצב בקרוב ב

 .קליפורניהשב הילס

מרכז שרשרת  יקט המפורסם ביותר של לנגפורד בישראל הואהפרו

 9ים. המיצג כולל פרויקט המוצב ליד מנהרות הכותל בירושל-הדורות

טון( המתארות בשפה מיוחדת את  150יצירות זכוכית )במשקל כולל של 

 ההיסטוריה של העם היהודי מימי האבות ועד לימינו אלה.

וזיאון מגדל  'ישיבת פוניבזב אוהל קדושים:עבודותיו מוצבות בין היתר ב

מרכז עולמי , לוד ,גוריון-נמל התעופה בן 'ירושלים ,העיר העתיקה ,דוד

  ,טראמפ המגדלים של, ניו יורק יהדות בוכרהל

כשעובדים מול לקוחות פרטיים בארץ ובעולם, האם קורה שמזמיני 

 העבודה מבקשים יצירות שאינן לפי ההלכה? 

"ההתנגשות הגדולה ביותר בין היצירה שלי לבין התורה וההלכה הייתה 

דווקא בתחילת דרכי באמנות. הנציג האישי של נשיא קניה באפריקה של 

כנסיה הפרטית של הנשיא אז, פנה אליי ובקש שאעשה עבורו עבודה ב

בכפר הולדתו בקניה. הוא תכנן פרויקט ענק ומרשים, עם הרבה כסף. 

סכומים אדירים שאי אפשר שלא להתחשב בהם. הייתי במבוכה ולא 

 ידעתי מה להשיב.

זילברשטיין יצחק רב ה"הלכתי להתייעץ עם הרב שלי והוא שלח אותי ל

. ישבתי מול הרב  כבר סמכא לשאלות מורכבות כאלושליט"א הנחשב 

זילברשטיין, והוא שאל אותי שאלות מדויקות ומעשיות, כדי שהוא יוכל  

לדעת איזו כנסיה זו ואיזה סוג נוצרים. הוא אמר שיש מקומות בהם אין 

ספק שאסור, אך לאחר ששמע את הפרטים שמאמרתי לו, חשב ואמר כי 

בה הרב אלישיב זצוק"ל. את התשומרן  –ברצונו להתייעץ עם חמיו 

   –הסופית קיבלתי לאחר כשבוע, וכך אמר לי הרב: 'אם היית רעב ללחם 

 

 

 רמי עם הרב אילן יחזקאלי בסוכת בית מדרשנו'ג

 

 

 

יש מקום להתיר, אבל לא יאה ליהודי להשתמש בכישרונותיו וליצור עבודה 

מעין זו'. החלטתי שאינני לוקח את העבודה הקורצת הזו. כשאמרתי זאת 

רב זילבשטיין, הוא אמר לי כי חמיו הצדיק ברך אותי שאם אחליט לא הל

 תשרה ברכה שלו על כל מה שאעשה.  –לקחת את העבודה הזו 

כך ראיינו אותי בתוכנית שידור על האמנות שלי, "כחודשיים אחר 

והמראיינת שאלה: 'ומה השאיפה שלך בסופו של דבר?' שלפתי ועניתי לה 

'יש כל מיני מקומות חשובים בעולם שהייתי רוצה לעשות בהם עבודות, 

אבל יום אחד עוד ייבנה כאן בית המקדש. הייתי שמח מאוד להיות האמן 

ם לא חשבתי קודם על משאלה כזו, אולם הקב"ה שם'. ושנינו חייכנו. מעול

נתן לי את המתנות הקרובות ביותר לכך: לא עבר זמן רב, ובקשו ממני 

 ליצור סדרת יצירות למוזיאון מגדל דוד ליד שער יפו בירושלים. 

אחר כך התקשרו אלי מישיבת 'אש התורה' שמול הכותל, ובניתי להם ארון 

ך פנו אלי מהנהלת הכותל ובקשו עבודה קודש ייחודי מזכוכית. מעט אחר כ

למנהרות הכותל, וזו 'שרשרת הדורות' המפורסמת שעוד הביאה לי 

בהמשך המון לקוחות. אז חשבתי על מקומות היצירה שלי שהולכים 

 -ומתקרבים אל מרכז הר הבית: מעיר דוד, דרך העיר העתיקה ועד לכותל 

ירושלים. מדובר ומה אני חושב שארון הקודש בישיבת אש התורה שב

ביצירה מפעימה שמבטאת לדעתי לפחות את הגישה הרוחנית שלי. 

ישיבת אש התורה הוא מוסד לבעלי תשובה. בעקבות ההכרה הזו 

החוצה. רציתי להביא לידי  -החלטתי להוציא את הארון הקודש מהקיר 

ביטוי את תחושתי שהתורה היא נגישה ולא רחוקה מאתנו. היא לא 

 יר, אלא כל אחד יכול לגשת אליה. זו הסיבה שארון נמצאת אי שם בק

 

https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%9C%D7%95%D7%A0%D7%93%D7%95%D7%9F
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%9C%D7%95%D7%A0%D7%93%D7%95%D7%9F
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%9C%D7%95%D7%A0%D7%93%D7%95%D7%9F
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%90%D7%A0%D7%92%D7%9C%D7%99%D7%94
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%90%D7%A0%D7%92%D7%9C%D7%99%D7%94
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%90%D7%A0%D7%92%D7%9C%D7%99%D7%94
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%9E%D7%9C%D7%91%D7%95%D7%A8%D7%9F
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%90%D7%95%D7%A1%D7%98%D7%A8%D7%9C%D7%99%D7%94
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%A0%D7%99%D7%95_%D7%99%D7%95%D7%A8%D7%A7
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%9C%D7%95%D7%A1_%D7%90%D7%A0%D7%92%27%D7%9C%D7%A1
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%A4%D7%9C%D7%95%D7%A8%D7%99%D7%93%D7%94
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%90%D7%A8%D7%A6%D7%95%D7%AA_%D7%94%D7%91%D7%A8%D7%99%D7%AA
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%94%D7%A9%D7%95%D7%90%D7%94
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%91%D7%95%D7%95%D7%A8%D7%9C%D7%99_%D7%94%D7%99%D7%9C%D7%A1
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%91%D7%95%D7%95%D7%A8%D7%9C%D7%99_%D7%94%D7%99%D7%9C%D7%A1
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%A7%D7%9C%D7%99%D7%A4%D7%95%D7%A8%D7%A0%D7%99%D7%94
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%9E%D7%A8%D7%9B%D7%96_%D7%A9%D7%A8%D7%A9%D7%A8%D7%AA_%D7%94%D7%93%D7%95%D7%A8%D7%95%D7%AA
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%9E%D7%A8%D7%9B%D7%96_%D7%A9%D7%A8%D7%A9%D7%A8%D7%AA_%D7%94%D7%93%D7%95%D7%A8%D7%95%D7%AA
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%90%D7%95%D7%94%D7%9C_%D7%A7%D7%93%D7%95%D7%A9%D7%99%D7%9D
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%99%D7%A9%D7%99%D7%91%D7%AA_%D7%A4%D7%95%D7%A0%D7%99%D7%91%D7%96%27
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%99%D7%A9%D7%99%D7%91%D7%AA_%D7%A4%D7%95%D7%A0%D7%99%D7%91%D7%96%27
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%99%D7%A9%D7%99%D7%91%D7%AA_%D7%A4%D7%95%D7%A0%D7%99%D7%91%D7%96%27
https://he.wikipedia.org/w/index.php?title=%D7%9E%D7%95%D7%96%D7%99%D7%90%D7%95%D7%9F_%D7%9E%D7%92%D7%93%D7%9C_%D7%93%D7%95%D7%93&action=edit&redlink=1
https://he.wikipedia.org/w/index.php?title=%D7%9E%D7%95%D7%96%D7%99%D7%90%D7%95%D7%9F_%D7%9E%D7%92%D7%93%D7%9C_%D7%93%D7%95%D7%93&action=edit&redlink=1
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%99%D7%A8%D7%95%D7%A9%D7%9C%D7%99%D7%9D
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%A0%D7%9E%D7%9C_%D7%94%D7%AA%D7%A2%D7%95%D7%A4%D7%94_%D7%91%D7%9F-%D7%92%D7%95%D7%A8%D7%99%D7%95%D7%9F
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%9C%D7%95%D7%93
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%99%D7%94%D7%93%D7%95%D7%AA_%D7%91%D7%95%D7%9B%D7%A8%D7%94
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%A0%D7%99%D7%95_%D7%99%D7%95%D7%A8%D7%A7
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%93%D7%95%D7%A0%D7%9C%D7%93_%D7%98%D7%A8%D7%90%D7%9E%D7%A4


 
 
 
 
 
 

 
 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

  

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

קודש נגיש לא רק מקדימה אלא ניתן לשבת מכל צדדיו. התורה 

היא במרכז והתלמידים בישיבה יושבים מסביבו ולומדים 

בחברותות. גם הקונסטרוקציה שלו לא מקרית. בחלק העליון 

מתכהה והיא הוא שקוף לחלוטין וככל שיורדים במורד הזכוכית 

מכוסה בפסוקים. זוהי בעיני ביטוי של ירידה מאלוקות מופשטת 

לצורה מוחשית יותר בעולם הזה הבאה לידי ביטוי בתורה 

 ובמצוות.

 ומכאן ניגש לראיון עצמו:

 היינו שמחים לשמוע על הקשר שלכם עם הרבי זצ"ל?

בתחילתי דברי הנני להקדים שמבחינתי הרבי זצ"ל עדיין חי 

ל יעקב אבינו לא מת, הוא עדיין נמצא בתוכי, ואני חי כמ"ש חז"

 איתו יום יום, 

מאז שאני זוכר את עצמי הרגשתי קשר נפשי לחכמת הקבלה, 

בשלב מסוים התחלתי ללמוד קבלה במקום מסוים שאין דעת 

המקום נוחה הימנו, באותם ימים יצא לי להיכנס מספר פעמים  

חזון איש, אך לא הרגשתי לבית מדרשו של הרבי זצ"ל ברחוב 

שייכות למקום, בהמשך הרבי שלח אחד מהתלמידים למקום בו 

למדתי שיתחיל ללמד שמה, ואז התקרבתי לרבי זצ"ל, 

והרגשתי שמצאתי את הדבר האמיתי, סוף כל סוף הגעתי 

הביתה למקום שנפשי איוותה, זכיתי להיות במחיצתו הקדושה 

לפנות בוקר שבו  קרוב לעשר שנים, אז היו שני שיעורים

השתתפתי, ובתקופה מסוימת היה מקודם שיעור מיוחד בחדרו 

למעלה, בו השתתפו מספר תלמידים מצומצם ובניהם ר' ישראל 

מילר שליט"א, וגם אנכי, ואז הייתי שואל אותו שאלות 

שבפורמים אחרים לא יכלתי לשאול, אני זוכר ששאלתי אותו 

עצמי מול תלמידים של שאלה איך יכול להיות שאני מסתכל על 

צדיקי עולם כמו הרה"ק מקוצק אני מרגש בער ונבזה לעומת 

עבודתם הטהורה, הוא ענה לי במילים ספורות שאני מאמין 

שהרבה אנשים לא יבינו את זה 'אצלם האמת היה פחות 

 מגולה'.

מעבר לקשר בלימוד יש הרבה מה לדבר על האווירה של 

ו לא פחות תורה מעצם  קדושה ששרתה בסעודות, הסעודות הי

הלימוד עצמו, זכיתי לחוות שינוי עוצמתי וגדול בחיים בזכות 

הקשר שהיה לי לרבי זצ"ל, אני אומר תמיד שהרבי זצ"ל פשוט 

פתח לי את המח הכניס שם את הדברים שרצה להכניס, ואמר 

לי להמשיך לנסוע... כל היחס שלי לתורה לעבודה ה', כל היחס 

נכונה בתורת בעל הסולם השתנה מאז שלי ללימוד ולהבנה ה

 שהייתי במחיצתו.

הרבי זצ"ל לקח קבוצה גדולה של אנשי השכלה ומדע וחיבר 

אותם ביחד, חיבור שבאופן טבעי לא היה יכול להתחבר, כיון 

שהיינו כ"כ שונים אחד מהשני, והרבי זצ"ל בהשראתו ביטל את 

ת בעל  כולם אליו, זה מזכיר לי מכתב שהרבי זצ"ל אחרי פטיר

הסולם ששהינו במחיצתו של אאמו"ר היינו מוכנים לבטל את כל  

 העולם כדי לזכות להיות במחיצתו.

 המשך בשבוע הבא

 עצתך תנחני 
 עצות וחיזוקים מאת כ"ק אדמו"ר שליט"א

 

 השינה שישנו ישראל בחג השבועות 

הטעות של כלל ישראל שהם הלכו לשון בליל   מה היתה
 שבועות? 

ענין שינה פירושו הסתלקות המוחין, בכדי להמשיך  
מדרגה חדשה. וישראל סברו שיוכלו ע"י עבודתם להמשיך  
מוחין חדשים, וזה ענין שישנו, היינו שסילקו את מדרגתם  
הקודמת, בכדי להמשיך מדרגה חדשה )בדומה לשינה  
הגשמית, שנשמת האדם מסתלקת בכדי להמשיך חיות  

טל למטה עם חיות  חדשה, וגוף האדם נשאר מו
מינימלית(. אבל כאן היתה מונחת טעותם, כי התגלות ה'  
בהר סיני היתה מצד אתערותא דלעילא, ולא מצד עבודת  

 התחתונים )ר' צדוק הכהן מלובלין(.
 

 פטירת דוד המלך בחג השבועות 

ראיתי שביום חג השבועות קרו שני אירועים  שאלה: 
הסתלק  ( דוד המלך 2( מתן תורה.  1משמעותיים: 

 מהעולם. 
עלתה לתומי השאלה הבאה: האם העניין קשור בפנימיות  
בכך שדוד שמסמל את תכונת המלכות שהיא הרצון לקבל  
מסתלק מהעולם )מנפש האדם( ואז יש מקום לקבלת  

 תורה? 
האם זה נכון? ואם כן אז כיצד זה שיש ממש תאריכים  
הסטוריים המתארים את האירועים האלו ברמת העולם  

 הגשמי? 
דוד המלך הוא מלכות דקדושה, ולא רצון לקבל  תשובה: 

ההסתלקות שלו אומרת שנפשו דוקא בחג   עמ"נ לקבל.
השורשים הרוחניים   השבועות הגיעה ליעודה ולהשלמתה.

 מתחברים עם ענפים הגשמיים. 
 

 מאכלי חלב בחג השבועות 

שאלתי היא, מהו השורש הרוחני לאכילת מאכלי חלב  
 בשבועות? 

,  לחלב נמשלה התורה כי , בשבועות חלב מאכלי  אכילת
  אור  על מרמז חלב כי ". לשונך תחת וחלב דבש" שנאמר

  מן  לרכוש האדם שצריך התיקון  מהות שהוא, החסדים
 .  התורה

 

 אבות קיימו התורה לפני מתן תורה  

  -מה הכוונה שהאבות קיימו מצוות לפני מתן תורה 
 ?בפנימיות

מדוע התיקון   ?"שפתינו ונשלמה פרים "מהו העניין של 
מאז חרב בית המקדש הוא בדיבור בפה ולא בקורבנות  

 של בעלי חיים 
דיבור הוא בחי' בכח, וזה מה שנשאר לנו אחר החורבן,  

 רק לתקן את בחי' הבכח, אבל בפועל אין קרבנות.
האבות קיימו את התורה כולה מצד רוממות נשמתם,  

ים את  היינו שהשיגו את השורשים העליונים המחייב
קיום המצוות, וקיימו אותם מצד השגתם זו, ולא מצד  
צווי פעיל. נמצא שהיו מצווים מצד תפישת נשמתם.  
משא"כ כלל ישראל, לא היו כל כך מרוממים כמו האבות,  

 לכן היו צריכים לצווי פעיל.
 

 



 

 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 לחיות את הפנימיות 
                                                                                                              מרבותינו הקדושים

 מאת הרב שפטיהו שי סגל הלוי שיחי'                  

 הישורת האחרונה לפני מתן תורה: התחברות רצונות החברים 
 

הוא דימוי מקובל למאמץ האחרון והסופי לפני השגת   , חרונה", הפס הישר האחרון במסלול הריצה"הישורת הא

 . וכך הגענו, אחרי הכנה מאומצת וציפיות עמוקות, לערב מתן תורה. המטרה השלמה

 צא ולמד!  –הרי ספרים, הרי רבי וחברים  –מהי קבלת התורה? מה עניין הגדול כל כך בזה 

 החברים לזה?ומה עניין אהבת 

 נביא כאן הדרכה בלקט מדבריו מאירי העיניים של הרבי זצ"ל, בספר "אותיות דליבא", "מועדים": 

 "אנו עומדים לפני קבלת התורה. יש להבין מהי קבלת התורה, ואיזו הכנה צריכים אליה?

י הֵם חַיֵינוּ וְאֹרֶךְ יָמֵינוּוהנה על התורה כתוב, ' זָ ', 'כִּ ים מִּ יםהַנֶחֱמָדִּ דְבַשׁ וְנֹפֶת צוּפִּ ים מִּ פַז רָב וּמְתוּקִּ ,  ט"תהלים י )' הָב וּמִּ

, הרי שכל הדברים הטובים שאדם יכול לצייר לעצמו בעולמנו נמצאים בתורה, ומה מעכב בעד האדם מלהשיג א("י

 , שכלי הוא חסרון והשתוקקות...היעדר הכליזאת? 

ואחד לשכוח מהגשמיות, הן מהתענוגים והן מהייסורים, רק לכן כשמתאספים ]בעת ישיבת החברים[, צריך כל אחד 

לחשוב איך להשיג שיכאב לנו ושנצטער על זה שאנחנו נמצאים בחושך, ובזה תתרקם בנו הרגשת חסרון... וכדי 

 .להגיע לזה צריך הרבה מעשים 

או שמקווה להגיע   –]במקומות אחרים ביאר הרבי זצ"ל, ש"מעשים טובים" הם אלה שמכוון בהם לשם שמיים 

מאמרים" תשמ"ז, מאמר ו' )"חשיבות של האמונה,   –מעשייתם לכוונה לשם שמיים. ראו למשל "ברכת שלום 

'. כשמרבה במעשים כאלה, זוכה שתתרקם  מעשים טובים, שהוא הכל לשם שמים ולא לתועלת עצמו שנוהגת תמיד"(: '

טוב שהבורא רוצה לתת לו, כי רואה כמה רצונותיו עוד  בו הרגשת חסרון להיות מחובר עם רצון הבורא ולהתענג מה

 רחוקים מלהיות טובים באמת, ומתגעגע להיות טוב[. 

. ויום מתן תורה הוא היום שיכולים להתחיל בזה, כי מבחינת ענף לקבל מה שכתוב בה"עניין 'קבלת התורה' הוא 

מתן תורה הרוחני, זה שהתממש בעולם לפני  ]הוא נמשך כענף מושורש, אומרים שיום זה הוא סגולה לקבל את התורה 

 . שנה, וממשיך להשפיע ביום זה עד היום. עיין קונטרס "לב דוד" להרחיד"א, כפרק כ"ט בתחילתו[ 3500

 "צריך אדם הכנה לקבלת התורה בשתי נקודות:

 היא החסרון, שהיא השלילי... –האחת 

 האמונה שהשם יתברך ימלא חסרונו".  –והשנית 

חיבור החברים הוא המכשיר את כלי הרצון החלשים יחסית, שיש לכל אחד מהם, לרצון רצון גדול  וביתר עומק, 

 להיות קרובים באופיים ומהותם לה', ובכך יזכו לכל טוב שבתורה! 

 "בעניין תיקון הכלים הבא על ידי האור העליון...

להתענג, הטבועים באישיותו,   ]האור העליון[ נותן גם לתחתון את היכולת להשתמש בכלי הקבלה ]כלי הרצון

להשתמש בהם רק במטרה[ על מנת להשפיע ]נחת רוח לבורא, שישמח שקיבלתי את מתנותיו; ולא לשם הנאת עצמי, 

 המפרידה את אופיי המקבל מ"אופיו" ורצונו יתברך, שיש בהם השפעה טהורה[...

ים, אפילו אחוז קטן של מחשבה,  לכן כשמתאספים החברים בסעודה, ומעוררים בקרבם את הרצון הזה, וחושב

ואף שלכל אחד בפני עצמו יש לו כוח זעיר... אבל כאשר 'ייאספו כל העדרים',   –שישתוקקו לקבל את הרצון הזה 

 ". ]שבה המים החיים של טוב הבורא. ראו בראשית כ"ט[יכולים לגולל את האבן מעל פי הבאר 

 יהי רצון שנזכה למה שהגדיר לנו הרבי זצ"ל: 

 נזכה ליוצר אור!". –"כשמתאספים, צריכים לחשוב איך לגרש את החושך, וכאשר תהיה הכנה כזאת 
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ו של הרב גלעד קינן אינו שגרתי. הוא מפתיע. איך שלא תהפכו את  סיפור

 זה, הסיפור של קינן הוא מיוחד, מסעיר ובעיקר, מרגש.

גלעד קינן נולד ביפן, כבן למשפחה יפנית שורשית. הוריו היו אתאיסטים 

ובדורות קודמים, היו רוב היפנים עובדי אלילים. לא היה כל קשר בין הילד 

דות. למעשה במשך שנים רבות קינן אפילו לא ראה יהודי, היפני לבין היה

 ולא ידע מה משמעותה של היהדות.

בשנות העשרים המוקדמות, בעודו  אבל יד ההשגחה כיוונה אותו בכיוון.

סטודנט באוניברסיטה יוקרתית בארץ מוצאו, החל קינן להתוודע לדת 

פן מישראל, היהודית. היה זה באמצעות מרצה באוניברסיטה, שהגיע עד י

 'בעזרת ה', וכדו'. 'ברוך ה', ותוך כדי דבריו שילב מעט ביטויים בעברית כמו

קינן שאל, המרצה השיב, וכך התפתח דיאלוג שהוביל את קינן להיכרות 

 שטחית מאוד עם הדת היהודית.

המרצה שב לישראל וקינן סיים את לימודיו באוניברסיטה. המשיך את חייו 

 ים, בן למשפחה יפנית אמידה ורגילה לכל דבר.כבן בכור מבין שני אח

בביקור שגרתי בחנות ספרים נפלו עיניו על התנ"ך המתורגם ליפנית. קינן 

קנה אותו. קרא, התלהב וחיפש עוד ועוד חומרים בשפה היפנית, על הדת 

 היהודית.

"כשראיתי שבעם ישראל לא מקבלים בקלות גרים, ושבשלב הראשון 

תגייר שעדיף לו להישאר גוי ולקיים שבע מצוות בני אומרים לגוי שמבקש לה

נח, הבנתי שזאת דת האמת. רק מי שדוגל בדבר אמיתי, ובטוח באמת שלו, 

יכול לחיות בשלום עם זה שאחרים לא מחויבים למצוות כמוהו. כל הדתות 

האחרות ניסו לכפות על אחרים לציית לחוקיהן, ואילו הדת היהודית מרחיקה 

 התגייר בשלבים הראשונים".גויים שמנסים ל

* 

סיפורו של קינן בהחלט מרתק. הוא מובא באריכות בספר שחיבר קינן 

בספרו מתוארת תקופת הילדות,  "גר הצדק היפני". בתקופה האחרונה:

ההיכרות הראשונית עם היהדות, והקשיים הרבים שנערמו בדרכו, עד  

 שהצליח להתייצב בפני בית הדין ולהתגייר.

גם אחרי הגיור המשיך קינן להתמודד עם קשיים כאלו ואחרים. הוריו עדיין 

קיוו שהוא יתגורר לידם ביפן יחד עם אשתו היהודייה. הוא התגורר לצדם 

שנים אחדות בדירה שרכשו עבורו, אך כשגדל בנו הבכור, הודיע קינן להוריו 

 בלב כבד כי הוא נאלץ לעזוב את יפן ולהשתקע בישראל.

לשאול את קינן מספר שאלות, ולהתמקד בעיקר בנושאים שיוכלו החלטנו 

 להביא לנו תועלת כיהודים שנולדו בארץ ישראל.

שילמת מחיר לא פשוט כדי להתקרב לדת היהודית ולהפוך ליהודי כמו 

בני אברהם יצחק ויעקב. לקחת את מקל הנדודים וגלית מיפן לישראל 

התרבות ובלי לדעת היכן  הרחוקה. בלי לדעת את השפה, בלי להכיר את

 תישן ומה תאכל.

לעומת זאת, אנחנו רואים לא מעט יהודים מבטן ומלידה שרוצים  

להתקרב ליהדות. רוצים לקבל על עצמם עול תורה ומצוות. הם מאמינים 

הם  שהקב"ה בורא ומנהיג את כל הברואים, אבל נרתעים מהצעד הזה.

זה צעד שינתק אותם מכל מה שהם  מצוות מרגישים שלהתחיל לשמור

רגילים אליו. זה ינתק אותם מהטלוויזיה, ממגרשי הכדורגל בשבת,  

מנסיעה לביקורים משפחתיים בערבי שישי, מחיי נוחות ספונטניים. הם  

יכלאו אותם. קשה להם להיכנע   מרגישים שהמצוות וההלכות הרבות

 למסגרת הזאת של "אסור" ו"מותר".

 

 מה המסר שלך לאנשים כאלו? 

 הרבה     לעשות  איך אתה הצלחת בעצם

על מורשת, על תרבות, עם   יותר? לוותר לא רק על הרגלים אלא גם

מורחבת, ואפילו על היכולת לדבר בשפת האם שלך עם  משפחה

 הסובבים אותך?

אני לא אבוא ואטען כאן שזה בכלל   "ברור שהצעדים שעשיתי לא היו קלים.

היה קשה. כמו שאמרת, היה מאוד מאוד קשה, חלק מהצעדים היו לא 

 נראים ממש בלתי אפשריים.

אם אני עכשיו לוקח  "אבל התשובה לשאלה שלך היא מאוד מאוד פשוטה.

קבוצה של עשרה נערים, מעמיד אותם בקצה הרחוב, ודורש מהם לרוץ 

שזה  במעלה הרחוב עד הקצה העליון שלו, סביר להניח שרובם יגידו לי

 מאוד קשה ולא ממש יתלהבו למלא את הבקשה שלי.

רק נציין באוזני הנערים שבצד  "עכשיו בוא נוסיף לסיפור הזה עוד פרט קטן.

השני של הרחוב מחכה איש עם מעטפות, כשבכל מעטפה יש אלף דולר. כל  

הקודם זוכה, מי שיגיע יכול לקחת מעטפה אחת עד שיגמרו המעטפות. 

ם מתחילים לרוץ בכל הכח כדי להגיע אל המעטפות פתאום תראה את כול

 עם הדולרים.

הבעיה היא שאנחנו מבינים בדולרים. אבל   "אתה מבין מה הבעיה שלנו?

 במצוות, אנחנו לא מבינים מספיק.

זה לא תמיד קל לקיים את מצוות התורה. לפעמים זה ממש קשה  "אז נכון.

זה אפילו דורש ממך לעזוב וכרוך אפילו בוויתור על כדורגל בשבת. לפעמים 

את מולדת ובית אביך, ולהגר לארץ רחוקה שאתה לא מכיר את השפה 

 שלה בכלל, ושאין לך שם אף חבר או קרוב משפחה.

"אבל אם אתה מבין את החשיבות של המצוות, אם אתה מבין שעל כל  

מצווה, ואפילו הקטנה ביותר, מצפה לנו שכר עצום שאנשים כמונו לא  

לו לדמיין אותו, אז כל המאמץ הזה נראה הגיוני. זה נראה מסוגלים אפי

 מחיר סביר לשלם עבור התמורה שנקבל בסופו של דבר". 

על השפה  עד שנות העשרים לחייך לא ידעת אפילו מילה אחת בעברית.

הארמית אפילו לא שמעת. מאז שהתגיירת התחלת ללמוד תורה. אתה  

זה לא   וע בתלמוד הבבלי.קובע עיתים לתורה, ולומד אפילו שיעור קב

קשה מדי? איך אתה מתחבר לטקסט הקדום הזה. הרי לא גדלת על 

 ולא היה לך רקע כלשהו בלימוד התורה. לימוד התורה,

שנים זה   23לפני  "השאלה הזאת היתה טובה כשהייתי בתחילה הדרך.

באמת לא היה דבר קל ללמוד תורה. הייתי צריך הרבה מאוד עזרה כדי 

ורה בגמרא. לקח זמן עד שלמדתי את השפה, את הביטויים להבין כל ש

זה  הלשוניים, את התחביר המיוחד ללשון חז"ל ואת המילים הארמיות.

 בפירוש לא היה קל.

היום יש ברוך ה' תלמוד  "אבל היום השאלה הזאת כבר כמעט לא קיימת.

בבלי עם פירושים מאירי עיניים שמיועדים גם למי שאין לו רקע קודם 

רא. יש את הש"ס של שוטנשטיין וכדו'. מי שלא מכיר יכול לבדוק עם כל  בגמ

 יהודי תלמיד חכם שיפנה אותו לרכישת הספר המתאים בחנות ספרים.

התורה מתוקה אפילו בגשמיות. היום אני  "אחרי שמתרגלים לסגנון ולשפה,

עובד בטכנאי רנטגן, ומנצל כל הזדמנות כדי ללמוד תורה. לפעמים אנשים 

יעים לי וצריכים לעשות צילום… אבל כשאין אף אחד אני לא משתעמם מפר

אף פעם. אני לא צריך ווטסאפ כדי למלא את הזמן שלי. התורה מסקרנת 

 אותי, אני תמיד במתח לדעת את ההמשך של הסוגיה בגמרא, או את 

 2המשך בעמוד 
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